

Hämäläis-Osakunnan hallituksen kokous 6/2025

Lukuversio

Aika: 19.3.2025 klo 18.01.-19.48.

Paikka: Paasikivi, osakunnan 5. kerros / Internet

Paikalla

Antonina Peltola	kuraattori
Armin Kellomäki	hallituksen jäsen (poistui 19.00)
Sanna Porkka	hallituksen jäsen
Olavi Pakola	hallituksen jäsen
Niilo Melkas	hallituksen jäsen
Oona Pursiainen	hallituksen jäsen (kokouksen sihteeri)
Laura Lampiselkä	hallituksen jäsen (saapui 18.05)
Lassi Koistinen	toiminnanohjaaja
Suvi Taipale	taloudenhoitaja (etäyhteydellä, poistui 19.00)
Anne Penttilä	osakunnan civis
Fanny Kalliokulju	osakunnan fuksi
Eero Verho	osakunnan civis

Pöytäkirja

1. Kokouksen avaaminen

Kuraattori Peltola avasi kokouksen ajassa 18.01.

2. Kokouksen päätösvaltaisuus

Todettiin kokous osakunnan sääntöjen mukaisesti koolle kutsutuksi, sillä sihteeri oli kutsunut sen sähköpostitse koolle kolme vuorokautta aikaisemmin, ja päätösvaltaiseksi, sillä kokouksessa oli läsnä kuraattori ja vähintään neljä hallituksen varsinaista jäsentä.

3. Työjärjestys

Kokouksen sihteerinä toimii hallituksen jäsen Oona Pursiainen, sillä osakunnan sihteeri Raunio on sairaana. Myönnettiin läsnäolo- ja puheoikeus osakunnan civis Anne Penttilälle.

4. Ilmoitusasiat

Tämä on Antoninan viimeinen hallituksen kokous kuraattorina. Kilisteltiin.

Hämäläiset pidot olivat 8.3. ja menivät hyvin. Ulkoasiainvaliokunta menee Ruotsin Finnfestiin ensimmäistä kertaa moneen vuoteen. Finnfest on pohjoismaiden suurin pöytäjuhla. Matkalle lähtevät ulkoministerit Jani Mäenpää ja Peppiina Heikkilä.

5. Edellisen kokouksen pöytäkirjan hyväksyminen

Koska osakunnan sihteeri on ollut kipeänä, hän ei ole voinut viimeistellä edellisen kokouksen pöytäkirjaa. Päätettiin pöytästä kohta seuraavaan kokoukseen.

6. Tehdyt edustusvierailut

Osakunnan isäntä Asser Saari edusti 15.3. Turun Satakuntalais-Hämäläisellä Osakunnalla. Lahjaksi vietiin konjakkia, osakunnan uuden laulukirjan uusin painos sekä lahjoitus mielenterveystyölle.

7. Toiminnanohjaajan asiat

Hikiän pesukone toimii jälleen, mutta kuivuri on taas rikki. Saunamajuri toivoi, että osakunnalle hankittaisiin kuivaava pesukone. Asiasta keskusteltiin hallituksessa viime vuonna ja ideaa ei pidetty toimivana. Todettiin, että paremmat ja uudet pesukoneet eivät enää mahdu tämän vuoden budjettiin. Ilman kuivuria toimiminen on vaikea tilanne, kuten myös se, että korjaajaa joudutaan odottamaan useita kuukausia vakuutusyhtiölle soiton jälkeen. Koistinen ehdotti pyykkihuoneeseen pääsyn rajaamista ratkaisuksi sille, että pesukoneita ei kohdeltaisi väärin. Kuraattori Peltola jakaa saunamajuri Räsäselle ja Korhoselle korjausilmoitusten tekemiseen tarvittavat tiedot, jotta he voivat ilmoittaa hajoamisista nopeammin, eikä asiaa tarvitse hoitaa enää kuraattorin kautta. Tällä kertaa rikkinäinen osa on koneen oven sulkusysteemin vastinkappale.

Koistinen ehdotti vesihanoihin hankittavaksi sähköisiä lukkoja. Ehdotus koski kolmannen kerroksen kahvipistettä ja Hikiän pyykinpesuhuonetta. Koistinen perusteli ehdotusta sillä, että vesihanat ovat tällä hetkellä lähes aina auki ja kuluttavat siksi liikaa. Ongelma on sama myös Koivuniemessä. Koistisen tutkimat hanalukot maksavat 190 € kappale. Hanan nappia painamalla venttiili pysyy auki neljä tuntia ja sulkeutuu tämän jälkeen automaattisesti. Todettiin, että avoin hana voi aiheuttaa vesivahingon, jota vakuutus ei korvaa.

Osakunnan pianot on viritetty tältä vuodelta, poislukien Osakuntabaarin piano, jonka virittäjä totesti olevan pelastamattomissa nestevaurioiden vuoksi. Vaihtoehdot ovat pyytää Hämäläisten ylioppilassäätiöltä rahaa uuteen pianoon sillä perusteella että Osakuntabaari on heidän tilansa, tai käyttää vanhaa pianoa. Penttilä ja Kellomäki kommentoivat, että osakuntabaarin piano kelpaa hyvin sitsikäyttöön. Koistinen ehdotti Sillanpään pianolle suojakankaan ostamista, eräs

tarjouksessa ollut maksoi 40 €. Myllyn pianoon asennettiin aikaisemmassa hallituksen kokouksessa keskusteltu kosteutusjärjestelmä, joka pidentää sen viritysväliä.

Varsinaissuomalainen osakunta on varannut toiminnanohjaajalta Hikiän saunomiseen 20-30 henkilölle 28.3. Koistinen on ohjeistanut heitä siivoamisen suhteen. Suurin osa osakunnan aktiiveista on Tartossa kyseisenä viikonloppuna.

Osakunta on vihdoinkin saanut maksuttoman Google Workspacen, mikä tarkoittaa mahdollisuutta luoda tunnukset 2000 käyttäjälle. Koko virkailijakunnalle on mahdollista myöntää hamalais-osakunta.fi -päätteinen sähköposti. Keskusteltiin kahden eri vaihtoehdon hyödyistä ja haitoista.

Mikäli jatketaan päävirkailijoiden ja kuraattorin virkatunnusten käyttämistä ja vaihdetaan salasana vuosittain, hyvää on sähköpostien säilyminen seuraajalle ja vaikeaa se, ettei edellinen viranhaltija pääse enää käsiksi luomiinsa tiedostoihin joista voisi olla hänelle yhä hyötyä. Vaikeaa on myös varmistaa, että edellinen viranhaltija kirjautuu varmasti joka laitteelta ulos. Mikäli hän ei näin tee, kyseessä on tietoturvaongelma ja lisäksi nykyinen viranhaltija ei kykene kirjautumaan puhelinvahvistusten takia itse tililleen helposti. Lisäksi tiedoston luojaksi vaihtuu Google Drivessä aina uusin tilin haltija, mikä aiheuttaa sekavuutta, kun halutaan keskustella jostakin dokumentista, eikä ole selvyyttä sen alkuperäisestä tekijästä.

Toisessa vaihtoehdossa jokainen virkailija saa omaan nimeensä liitetyn sähköpostin, eli joka vuosi luodaan uudet sähköpostit aloittaville virkailijoille. Hyviä puolia tässä vaihtoehdossa ovat kaikki äskeisen vaihtoehdon varjopuolten olemattomuus ja vaikeus siinä, että edeltäjän on pakko välittää sähköpostikansio seuraajalleen, jotta kirjeenvaihto siirtyy. Sähköposti on merkittävä tietolähde etenkin päävirkailijoille.

Penttilä totesi, että haluaa sähköpostin mieluummin kuraattorin nimikkeellä kuin henkilökohtaisella nimellään, jotta työasiat voi pitää erillään muusta elämästä. Koistinen kertoi, että sähköposti voi olla kuraattori-nimikkeellä ja ohjautua Penttilälle. Koistinen ilmoitti myös, että uudessa menettelyssä toiminnanohjaaja ja kuraattori ovat pääkäyttäjät, jotka voivat viran vaihtuessa välittää kaikki tarvittavat tiedostot seuraavalle virkailijalle, mikäli se ei muuten tapahtuisi.

Penttilä kannatti etunimi.sukunimi -mallisia sähköposteja muille virkailijoille. Jos muutkin virkailijat ovat huolissaan henkilökohtaisista sähköposteista, Koistinen selvittää asiaa. Koistinen kertoi, että hän ja sihteeri Raunio ovat sitä mieltä, että henkilökohtainen tili on parempi vaihtoehto kuin saman tilin siirtäminen seuraajalle. Porkka kysyi Koistiselta, onko toiminnanohjaajalla ja kuraattorilla pääsy kaikkiin tiedostoihin, jotka he siirtävät, ja Koistinen totesi ettei ole. Peltola oli huolissaan siitä, että tulevina vuosina pääkäyttäjillä ei välttämättä ole yhtä paljon tietoteknistä osaamista kuin nyt Koistisella. Keskusteltiin mahdollisesta Verkkovastaavan viran luomisesta, nyt kun osakunnalla on oma palvelinkin. Penttilä kommentoi, ettei verkkovastaava voi saada pääsyä kuraattorin tai toiminnanohjaajan tietoihin. Koistinen ehdotti viranhaltijaa joka ei ole virallisessa virassa, tai toimikuntaa. Pursiainen kommentoi, että mikäli viranhaltijaa ei valita missään kokouksessa, hänen identiteettinsä tulee kuitenkin ilmoittaa osakuntalaisille, jotta he tietävät keneltä pyytää apua. Tällä hetkellä osakunnan wifi-intraa hoitavat civikset Eemeli Mölsä ja Niko Molin, ja Pursiainen totesi että uudemmissa virkailijoista moni ei varmaankaan tiedä keitä he ovat, vaikka hallituslaiset tietävät. Todettiin, että toiminnanohjaaja ja sihteeri voivat päättää, miten sähköpostien kanssa edetään.

Keskusteltiin lyhyesti Viestintävaliokunnan päätöksestä elävöittää osakunnan Instagramia julkaisemalla myös tapahtumakoosteita mainosten lisäksi. Kaudenavajaisten julkaisua varten Viestintävaliokunnan puheenjohtaja Pursiainen kysyi jokaisen kuvan jokaiselta henkilöltä, onko kuva mahdollista julkaista ja totesi tämän vievän todella paljon aikaa vastausten odottelun vuoksi. Tämän takia hän kysyi Antiikkisitsien julkaisua varten vain ensimmäisen kuvan esiintyjiltä lupaa ja julkaisi muut kuvat sillä ajatuksella, että osakunnan galleriassa olevia kuvia saa käyttää osakunnan markkinoinnissa. Asiasta seurasi palautetta sihteerille, joka välitti palautteen Pursiaiselle. Todettiin, että jatkossa tapahtumien mainoksissa ja tapahtumien alussa ilmoitetaan, että gallerian kuvia saatetaan käyttää osakunnan sosiaalisessa mediassa. Aikaisemmin sitsien alussa on pyydetty kertomaan valokuvaajille, jos ei halua osakunnan galleriaan ja nyt tämä laajenee koskemaan myös Instagramissa julkaisua. Porkka toivoi vaihtoehtoa, jossa kuviaan saa galleriaan, mutta ei Instagramiin. Porkka ehdotti, että vastaamiseen voi antaa aikarajan ja julkaista, mikäli vastaus ei tule ajoissa. Lampiselkä kommentoi, että on turvallisempi vaihtoehto valita julkaisuun ihmisiä, jotka tietävät olevansa

kuvattuja. Pursiainen kommentoi, että jos ei sitsien alussa ole sanonut, ettei halua tulla kuvatuksi, niin se tarkoittaa, että gallerian kuvien henkilöt ovat tienneet olevansa kuvattuja. Pursiainen kommentoi myös, että galleriasta voi kuvien julkaisun jälkeen käydä pyytämässä poistoa, jos ei pidä jostakin kuvasta. Näin kuvat eivät päädy Instagramiin, sillä Pursiainen ei julkaise tapahtumakoosteita heti kuvien galleriaan tultua, vaan pienellä viiveellä juuri tämän poistomahdollisuuden takia.

Koistinen ilmoitti, että Vapun pääesiintyjä on Ursus Factory. Helmiina Latvanen experience viihdyttää vappunakkeilijoita ennen ovien aukeamista. Jatkoille tulee dj.

8. Taloudenhoitajan asiat

Taloudenhoitaja Suvi Taipale on vihdoin osakunnan tilien pääkäyttäjä ja voi jakaa oikeudet kerhojen taloudenhoitajille. HOREsin historiateoksen kirjoittaja oli unohtanut olla yhteydessä taloudenhoitajaan palkkiostaan, mutta on yhteydessä nyt, kun kuraattori Peltola muistutti häntä. Pitojen puvut on maksettu, yhdestä paidasta tuli ylimääräisiä pesulakuluja. Penttilä ja Taipale käyvät yhdessä läpi osakunnan taloudenpitoa, kun Penttilän kausi alkaa. HOREs ei saanut historiateokseen haettua avustusta Urlukselta. Todettiin, että yksi mahdollisuus on hakea rahaa Hämäläisten ylioppilassäätiöltä.

9. Luottokortin myöntäminen kuraattori 2025–2027 Anne Penttilälle

Päätettiin myöntää kuraattori Anne Penttilälle luottokortti 3000 euron luottorajalla. Päätettiin lakkauttaa kuraattori Peltolan luottokortti, kun Penttilän kortti saapuu.

10. Saapunut posti

- a. Kiitoskirje Hämäläisistä pidoista korp! Filiae Patriaelta
Hallitus oli iloinen kirjeestä. Kirjeessä keuhuttiin osakunnan vieraanvaraisuutta ja odotettiin innolla Juristikerhon matkaa Tarttoon.

11. Saapuneet kutsut

- a. Kutsu Kannunvalajien 80. vuosijuhlaan
la 10.5., ilmoittautuminen su 30.3. mennessä
Ei kustanneta edustajaa, lähetetään kiitos ja sponsoroidaan lahja, mikäli joku edustaa omakustanteisesti.

- b. Kutsu Savolaisen osakunnan 71. tervahöyryristeilyyn
Tervahöyryristeily Pohjois-Savossa 24.-27.7. Ilmoittautuminen alkaa aina vappuyönä 1.5. 00.00.

Ei kustanneta edustajaa, lähetetään kiitos ja sponsoroidaan lahja, mikäli joku edustaa omakustanteisesti.

Kellomäki poistui kello 19.00. Taipale poistui etäyhteydestä 19.00.

12. Valiokuntien ja kerhojen kuulumiset

Koistinen ja Lampiselkä kertoivat, että HOT ja emännistö ovat tublabookanneet Mämmilän perjantaina. Koistinen kertoi, että koska emännistö tarvitsee kaiken jääkaappitilan lauantain sitsiruoille, HOTille on myönnetty osakuntabaarin keittiön käyttöluupa. Koistinen totesi, että samanlainen ongelma saattaa tulla Kuraattorinvaihtokaronkkaa edeltävänä päivänä, koska silloinkin on HOTin tanssibileet. Todettiin yksimielisesti, että koko osakunnan tapahtumat menevät yksittäisen kerhon tapahtuman ohi.

Myönnettiin Kalliokuljulle puheoikeus. Hän kertoi Fuksivaliokunnan ja Ohjelmavaliokunnan järjestävän Järjestölohuoneen, joka liittyy Opiskelijoiden mielenterveyshankkeeseen. Tapahtumaa mainostetaan myös yliopiston ja HYYn nettisivuilla.

Koistinen kommentoi, että Hälläpyörän on tarkoitus mennä kuun lopussa painoon.

Muut kuulumiset dokumentissa.

13. Ulkojäsenhakemukset

Ei uusia ulkojäsenhakemuksia.

14. Määräraahahakemukset

- a. Toinen joukkue Jukolan viestiin, kilpailukortit ja harjoittelu, 857 €
Todettiin, että hakemus on yhdeksän sivua pitkä. Penttilä kommentoi, että hakemus on tehty alustavan kyselyn perusteella, ja kyselyn mukaan on 14 kiinnostunutta, eli tasan kaksi joukkuetta. Siksi hänen mielestään on iso riski maksaa kaksi tiimiä, kun vain yhdenkin henkilön poisjääminen poistaa toisen tiimin. Melkas sanoi uskovansa, että jos joku sairastuu sitovan ilmoittautumisen jälkeen, paikka saadaan varmasti täytettyä, koska nyt on jo 14 kiinnostunutta. Todettiin yhteisesti, että mikäli kustannetaan vain yksi tiimi, loput henkilöt voivat juosta osakuntien yhteisessä joukkueessa tai

juosta vajaana tiiminä. Todettiin myös, että osakunnan on hyvä panostaa rahallisesti alkoholittomiin tapahtumiin. Todettiin, että harjoitteluun haettu raha voidaan ottaa liikuntabudjetista.

Penttilä poistui 19.23.

Peltola ehdotti, että voitaisiin myöntää hakemuksen summa, jos sitovalla ilmoittautumisella tulee kaksi joukkuetta. Melkas kommentoi harjoittelun tärkeyttä kokemattomille juoksijoille. Todettiin, että on parempi ylittää liikuntamomentti kuin käyttää yleistoimintamäärärahaa, jolloin sitä ei jäisi yllättäviä menoja varten.

Penttilä palasi 19.27.

Pakola kommentoi, että HO SKille myönnettiin etukäteen rahaa, ja se ei toteutunut, ja pohti voisiko kyseistä rahaa käyttää esimerkiksi Jukolaan. Porkka kommentoi, ettei rahaa voi siirtää momentista toiseen ilman lisätalousarvioita.

Päätettiin myöntää yhteensä 641 € yhden joukkueen osallistumiseen ja kahden emit-kortin ostamiseen.

15. Tilahakemukset

Ei uusia tilahakemuksia.

16. Väistyvän kuraattorin terveiset

Peltola ehdotti Ilveksessä vierailua kokouksen jälkeen. Peltola muistutti, että säätiön toiminta-avustuksessa voitaisiin pyytää rahaa ammattilaisen palkkaamiseen arkiston järjestämistä varten. Hälläpyörän tilaukset nollataan syksyllä, eli sitä ei postiteta kotiin, vaan tilaus kysytään uudestaan kirjautumaan tulevilta. Varapuheenjohtajan tulee tarkistaa hallituksen testamentti syksyllä. Muiden osakuntien kuraattorit ovat huolissaan osakuntiensa tiloista. Hallitus oli valmis sijoittamaan joitakin tavaroita osakunnalle tarpeen vaatiessa, mutta ei uudelleen kokonaista osakuntaa. Myös yhteistoimintaan oltiin valmiita. Peltola ehdotti, että jos osakunnan sääntöjä muokataan, kurinpidollisiin toimiin lisättäisiin yhdeksi vaihtoehdoksi "alkoholin käyttö kielletty osakunnan tiloissa".

Hallitus piti ideaa erittäin hyvänä. Kyseinen rangaistus on jo käytössä usealla muulla osakunnalla. Todettiin, että jos osakunnan sääntöjä muutetaan, niin muutetaan paljon kerralla yhden kohdan sijaan, koska prosessi on niin pitkä. Inspektori emerita Hely Tuorila oli huolissaan syyskuun syntymäpäiväjuhlistaan osakunnalla, sillä hän haluaisi tilata pitopalvelun, joka tarvitsee käyttöönsä Osakuntabaarin keittiön. Ei nähty ongelmana, että ammattilaiset käyttävät keittiötä, mutta lupa tulee aina kysyä Osakuntabaarin Merviltä. Kuraattorinvaihtokaronkkaan on varattu paikat Löylystä saunaan kello 13-15. Koistinen ilmoitti, että iltajuhlaan mahtuu vielä.

17. Muut esille tulevat asiat

Savolainen osakunta tekee uutta laulukirjaa, ja on kysynyt osakunnalta, minkä kappaleen haluamme kirjaan. Koistinen kertoi, että maakuntalaulut sisältyvät oletuksena ja pyydettiin muunlaisia kappaleita. Hallitus kannatti Päijännetunnelia ja Hämäläisten taloa.

Penttilä kysyi, voivatko osakunnan entiset jäsenet ilmoittautua kuraattorinvaihtokaronkkaan. Peltola totesi, että iltajuhlan myynnin voi kutsuvieraiden ilmoittautumisen jälkeen avata kaikille. Penttilä totesi, että bussimatalla Tarttoon hän aikoo muistuttaa osakuntalaisia edustuskäytännöistä. Pakola kertoi, että hän saa matkan jälkeen erotellun laskun kaikista ohjelmista. Todettiin, että matkan häirintäyhdyshenkilöt ovat matkanjohtaja Pakola ja tuleva kuraattori Penttilä. Lisäksi matkalla ovat mukana osakunnan häirintäyhdyshenkilöt Kellomäki ja Pursiainen. Pakola ei ole vielä ostanut lahjoja ystävyyskorporaatioille.

Lampiselkä kysyi, voivatko osakunnan entiset jäsenet ilmoittautua kuraattorinvaihtokaronkkaan. Pursiainen ja Porkka totesivat, että asiaan vastattiin juuri myöntävästi.

Pakola anoi valkolakin käyttö lupaa Tarttoon. Peltola myönsi käyttöluvan matkan ajaksi ja pyysi välittämään viestin koko matkaseurueelle.

18. Kokouksesta tiedotettavat asiat

Päätettiin tiedottaa kokouksessa käsitellyistä asioista laajennettuna päätösluettelona.

19. Seuraava kokous

Seuraava kokous on keskiviikkona 2.4. klo 18.00 Paasikivessä. Penttilä toimii kahviministerinä.

20. Kokouksen päättäminen

Kuraattori Peltola päätti kokouksen ajassa 19.48.